

## EVIDENCE

Ottawa, Wednesday, June 2, 1982.

[Text]

That Standing Senate Committee on Banking, Trade and Commerce met this day at 9.30 a.m. to study the subject-matter of energy bills.

**Senator Salter A. Hayden** (*Chairman*) in the Chair.

**The Chairman:** We start our educational process on what are described as the energy bills. We have as our expert David Scott, who, the members of this committee will recall, acted as our adviser on the banking legislation, the study of which was a long drawn out process. So we know his qualifications.

This morning, we hope to conclude our educational process on four of these bills—namely, Bill C-105 which deals with amending the Canada Business Corporations Act; Bill C-106, which will become the Energy Monitoring Act; Bill C-101 which contains amendments to the Petro-Canada Act and Bill C-102 which proposes amendments to the Department of Energy, Mines and Resources Act. I think it is within the realm of possibility that we could complete these bills this morning, but not on a basis where we forgo any questions in relation to anything that is not clear.

So, Mr. Scott, the floor is yours for the moment.

**Mr. David W. Scott** (*Scott & Ayles*), **Adviser to the Committee:** Thank you, Mr. Chairman. Honourable senators, first of all, I was very flattered to be asked to come back and advise you again, starting from about the same level of ignorance of the subject-matter as I possessed about the banking legislation when we started to study it. Learning what this energy bill is all about is a gradual process. My partner, Jim Minnes, may appear before you as well, as he has also been involved in studying this subject with me. We are getting there, but there will undoubtedly be precise questions on which we will have to make some inquiries to find the answer because with some of these bills it is difficult to appreciate the purpose without having a thorough knowledge of the background legislation.

Mr. Chairman, before I deal with the four items scheduled for this morning, I would like to look at the bills in sequence just for a moment to see what they cover. The first bill that we are dealing with this morning proposes amendments to the Canada Business Corporations Act which are intended to facilitate the Canadianization process in the energy field. The second bill, Bill C-106, basically deals with the establishment of the Energy Monitoring Board, a new administrative tribunal which will deal with financial information with respect to the energy sector, the assembling of statistics, etc. Then we have Bill C-101, which is a bill to amend the Petro-Canada Act, and it is designed to increase the authorized capital of Petro-Canada and facilitate, according to the officials of the Department of Energy, Mines and Resources, the rendering of the activities of Petro-Canada more efficient.

Then there is Bill C-102, to amend the Department of Energy, Mines and Resources Act. It would authorize the creation of further crown corporations to engage in energy-

## TÉMOIGNAGES

Ottawa, le mercredi 2 juin 1982

[Traduction]

Le Comité sénatorial permanent des banques et du commerce se réunit aujourd'hui à 9 h 30, pour étudier la teneur des projets de loi sur l'énergie.

Le sénateur **Salter A. Hayden** (*président*) occupe le fauteuil.

Le **président:** Nous commençons notre séance d'information sur les projets de loi sur l'énergie. Notre expert est M. David Scott; les membres du Comité s'en souviennent puisqu'il a été notre conseiller dans notre étude de l'interminable projet de loi sur les banques. Nous connaissons donc ses capacités.

Ce matin, nous espérons terminer notre séance d'information sur quatre de ces projets de loi—à savoir, le C-105 qui modifie la Loi sur les sociétés commerciales canadiennes; le C-106, qui deviendra la Loi sur la surveillance du secteur énergétique; le C-101, qui modifie la Loi sur la société Petro-Canada et le C-102, qui propose de modifier la Loi sur le ministère de l'Énergie des Mines et des Ressources. Il nous est possible je crois d'en terminer avec ces bills ce matin, sans éluder pour autant les questions obscures.

Monsieur Scott, vous avez la parole.

**M. David W. Scott** (*Scott & Ayles*), **conseiller du comité:** Merci, monsieur le président. Honorables sénateurs, permettez-moi de vous dire tout d'abord combien j'ai été flatté qu'on ma demande à nouveau d'agir en qualité de conseiller de votre Comité, disposant d'aussi peu de connaissances au sujet des projets de loi qui nous occupent, que j'en avais sur le projet de Loi sur les banques, quand nous en avons commencé l'étude. La connaissance de ce projet de loi sur le secteur énergétique est un processus progressif. Mon collègue, Jim Minnes, comparaitra peut-être aussi, vu qu'il a étudié la question avec moi. Nous la comprenons assez bien, mais il y aura sans doute des questions précises au sujet desquelles nous devons nous renseigner car ici, comme pour les autres projets de loi, il est difficile de bien comprendre l'objet d'une loi sans une connaissance de la législation de base.

Monsieur le président, avant de traiter des quatre articles à l'ordre du jour ce matin, j'aimerais les revoir rapidement pour déterminer leur portée. Le premier de ces projets de loi propose des modifications à la Loi sur les sociétés commerciales canadiennes, en vue de faciliter la canadienisation du secteur de l'énergie. Le deuxième, le projet de loi C-106, porte essentiellement sur la constitution de l'Agence de surveillance du secteur pétrolier, nouveau tribunal administratif qui traitera des renseignements financiers sur le secteur énergétique, recueillera des données statistiques, et ainsi de suite. Vient ensuite le projet de loi C-101, qui modifie la Loi sur la société Petro-Canada; il vise à accroître le capital autorisé de Petro-Canada et, d'après des fonctionnaires du ministère de l'Énergie des Mines et des Ressources, à accroître aussi son efficacité.

Vient ensuite le projet de loi C-102, qui modifie la Loi constituant le ministère de l'Énergie, des Mines et des Ressources. Il permet la création d'autres sociétés de la Couronne